

النشرة اليومية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

16 تموز (يوليو) 2024 نشرة يومية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

Inflation in Saudi Arabia Slowed To 1.5 Percent

The inflation rate in Saudi Arabia slowed during June 2024 to 1.5 percent compared to 1.6 percent last May, year-on-year, at its lowest level during the year.

Prices for the transport division fell by 2.7 percent, while the prices of housing, water, electricity, and fuels rose by 8.4 percent.

Actual housing rents increased by 10.1 percent in June 2024, impacted by a 7.9 percent increase in villa rental prices. The rise in this group had the greatest impact on the continuation of the annual inflation pace for June 2024. Source (CNBC Arabia Website, Edited)



📕 تباطؤ التضخم في السعودية إلى 1.5 في الهئة

.

تباطأ معدل التضخم في السعودية خلال شهر يونيو 2024 إلى 1.5 في المئة مقارنة بـ1.6 في المئة في مايو الماضي، على أساس سنوي، في أدنى مستوتى له خلال العام.

وشهدت أسعار قسم النقل انخفاض بنسبة 2.7 في المئة، بينما ارتفعت أسعار السكن والمياه والكهرباء وأنواع من الوقود بنسبة 8.4 في المئة. وارتفعت الإيجارات الفعلية للمساكن بنسبة 10.1 في المئة في شهر يونيو 2024، متأثرة بالزيادة في أسعار إيجارات الفلل بنسبة 7.9 في المئة. وكان لارتفاع هذه المجموعة الأثر الأكبر في استمرار وتيرة التضخم السنوي لشهر يونيو 2024.

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرّف)

17 Billion New Savings Deposits in the UAE Banking Sector

Savings deposits in the UAE banking sector, excluding interbank deposits, amounted to AED 16.96 billion during the first four months of 2024.

The latest statistics of the Central Bank of the UAE showed that savings deposits reached AED 289.78 billion at the end of April, an increase during the first four months of 2024 by 6.22 percent, compared to about AED 272.82 billion in December 2023. Savings deposits at the end of April increased month-on-month by 1.09 percent, or 3.12 billion dirhams,

compared to 286.66 billion dirhams in March.

the past years, reaching AED 272.82 by the end of 2023.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

📕 17 ولياراً ودائع ادخارية جديدة بالقطاع الوصرفي الاواراتي

بلغت الودائع الادخارية في القطاع المصرفي الإماراتي، باستثناء الودائع بين البنوك، نحو 16.96 مليار درهم خلال الأشهر الأربعة الأولى من عام 2024.

وأظهرت أحدث إحصائبات مصرف الامارات المركزي، أنّ الودائع الادخارية وصلت إلى 289.78 مليار درهم في نهاية إبريل الماضي، بزيادة خلال الأشهر الأربعة الأولى من 2024 نسبتها 6.22 في المئة، مقارنة بنحو 272.82 مليار درهم في ديسمبر 2023. وزادت الودائع الأدخارية في نهاية أبريل الماضي على أساس شهري بنسبة1.0 في المئة أو ما يعادل 3.12 مليار درهم، مقارنة بندو 286.66 مليار درهم

ي وي. Savings deposits in banks have witnessed remarkable growth over وشهدت الودائع الادخارية في البنوك نمواً ملحوظاً خلال السنوات الماضية، حيث بلغت 272.82 در هم بنهاية عام 2023. المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

Jordan: Tourism Income Decreased By 4.9% in the First Half Of 2024

Tourism income in Jordan during the first half of 2024 decreased by 4.9 percent compared to the corresponding period in 2023, to record 2.3 billion dinars (\$3.3 billion).

Data from the Central Bank of Jordan showed that tourism income during June 2024 grew by 2.1 percent, compared to the same month of 2023, to reach 455.8 million dinars (\$ 642.9 million). During the first half of 2024, tourism income witnessed a decrease of 4.9 percent compared to

the corresponding period of 2023, to record a value of 2.3 billion dinars (\$ 3.3 billion). This decline in tourism income is due to a 7.9 percent decline in tourist numbers.

Source (Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited)



الأردن: انخفاض الدخل السياحي 4.9% في النصف الأول من 2024

انخفض الدخل السياحي في الأردن خلال النصف الأول من عام 2024 بنسبة 4.9 في المئة مقارنة مع الفترة المقابلة من عام 2023، ليسجل ما قيمته 2.3 مليار دينار (3.3 مليارات دولار).

وأظهرت بيانات البنك المركزي الأردني تحقيق الدخل السياحي خلال شهر يونيو/ حزيران 2024 نمواً نسبته 2.1 في المئة، مقارنة مع الشهر ذاته من عام 2023، ليبلغ 455.8 مليون دينار (642.9 مليون دولار). أما خلال النصف الأول 2024 فقد شهد الدخل السياحي انخفاضًا بنسبة 4.9 في المئة مقارنة مع الفترة المقابلة من

عام 2023، ليسجل ما قيمته 2.3 مليار دينار (3.3 مليارات دولار). ويعود هذا الانخفاض في الدخل السياحي إلى تراجع أعداد السياح بنسبة 7.9 في المئة.

المصدر (صحيفة العربي الجديد، بتصرّف)

Oil Prices Fall On Concerns About Chinese Demand

Oil prices fell on Tuesday on fears of a slowdown in the Chinese economy, which is weighing on demand. However, the growing consensus that the Federal Reserve will start cutting interest rates in September limited the decline.

Brent crude futures fell nine cents, or 0.1 percent, to \$84.76 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude fell 13 cents, or 0.2 percent, to \$81.78.

China's economy grew much slower than expected in the second quarter, weighed down by protracted real estate contraction and job insecurity.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)



السعار النفط تتراجع بفعل الهخاوف إزاء الطلب الصينى

تراجعت أسعار النفط، اليوم الثلاثاء، بفعل المخاوف من تباطؤ الاقتصاد الصيني الذي يضغط على الطلب. لكن الإجماع المتزايد على أن مجلس الاحتياطي الفيدرالي (البنك المركزي الأميركي) سيبدأ خفض أسعار الفائدة في سبتمبر /أيلول المقبل حد من التراجع.

وانخفضت العقود الأجلة لخام برنت تسعة سنتات، بما يعادل 0.1 في المئة، إلى 84.76 دولار للبرميل. في حين تراجع خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 13 سنتا، أو 0.2 في المئة، إلى 81.78 دولار.

ونما الاقتصاد الصيني أبطأ كثيرا من المتوقع في الربع الثاني، متأثرا بالانكماش العقاري الذي طال أمده وانعدام الأمن الوظيفي.

المصدر (موقع العربية نت، بتصرف)

Private Sector Loans Decline in Egypt for the First Time in 5 Years

The private sector's share of total loans to the Egyptian banking sector declined last March to 46.2 percent compared to 51.9 percent by the end of 2023.

Central Bank of Egypt data showed that the decline was the first since March 2019, in which private sector loans accounted for only 36 percent of total credit in Egypt.

Private sector loans accounted for their highest share in 2020 at 63 percent, compared to a 37 percent share for the government sector, while private

credit has been gradually declining since the beginning of 2021.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)

■ تراجع قروض القطاع الخاص في وصر لأول ور⊿ ونذ 5 أعوام

تراجعت حصة القطاع الخاص من إجمالي قروض القطاع المصرفي المصري في مارس الماضي لتمثل 46.2 في المئة مقابل 51.9 في المئة بنهاية عام 2023.

وأظهرت بيانات البنك المركزي المصري أن التراجع هو الأول منذ مارس 2019، والذي سجلت فيه حصة قروض القطاع الخاص 36 في المئة فقط من إجمالي الانتمان في مصر.

واستحوذت قروض القطاع الخاص على أعلى حصة لها في عام 2020 بنسبة بلغت 63 في المئة، مقابل حصة بلغت 37 في المئة للقطاع الحكومي، في حين أخذ الانتمان الخاص في التراجع تدريجيا منذ بداية عام 2021.

المصدر (موقع العربية نت، بتصرف)

خوغل وهایکروسوفت تستملکان طاقۃ اُکثر مِن 100 دولۃ حول 100 Countries around the World

New research reveals that tech giants Google and Microsoft consumed 24 terawatt hours each in electricity in 2023, exceeding the rate of consumption in more than 100 countries.

According to the research, both Google and Microsoft consume the same amount of energy as Azerbaijan, which has a GDP of \$78.7 billion. Google's revenue for 2023 was more than \$307 billion, and Microsoft's revenue was \$211.9 billion.

The massive use of energy underscores

the significant environmental impact of these companies. Nevertheless, it is also a reminder of their sheer scale and the positive impact they can have on more sustainable pioneering initiatives.

Source (Al Arabiya.net Website, Edited)



كشف بحث جديد أن عمالقة التكنولوجيا غوغل ومايكروسوفت استهلكوا 24 تيراواط ساعة لكل منهما من الكهرباء خلال عام 2023، وهو ما يتجاوز معدل الاستهلاك في أكثر من 100 دولة.

ووفق البحث فإنّ كلاً من غوغل ومايكروسوفت يستهلكان نفس كمية الطاقة التي تستهلكها أذربيجان، التي يبلغ إجمالي الناتج المحلي لها 78.7 مليار دولار. وبلغت إيرادات غوغل لعام 2023 ما يزيد عن 307 مليارات دولار، وإيرادات مايكروسوفت

211.9 مليار دولار.

ويؤكد الاستخدام الهائل للطاقة على التأثير البيئي الكبير لهذه الشركات. ولكنه أيضاً بمثابة تذكير بحجمها الهائل، والأثر الإيجابي الذي يمكن أن تحدثه في مبادرات رائدة أكثر استدامة.

المصدر (موقع العربية نت، بتصرّف)

Gold Rises Amid Optimism About The US Interest Rate Cut

Gold prices rose on Tuesday, July 16 / July as comments by US Federal Reserve Chairman Jerome Powell reinforced the justification for cutting interest rates in September. While investors await more US economic data for other indicators on monetary policy.

Spot gold rose 0.2 percent to \$2,425.69 an ounce. On Monday, prices reached their highest level since May 20, when the metal climbed to a record high of \$2,449.89. U.S. gold futures rose 0.1 percent to \$2,431.80.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)



الذمب يصعد وسط تفاؤل حيال خفض الفائدة الأويركية

ارتفعت أسعار الذهب اليوم الثلاثاء 16 يوليو/تموز إذ عززت تعليقات رئيس الفدرالي الأميركي جيروم باول مبررات يترقب المستثمرون المزيد من البيانات الاقتصادية الأميركية لمؤشرات أخرى حول السباسة النقدية.

وارتفع الذهب في المعاملات الفورية0.2 المنة إلى 2425.69 دولار للأوقية (الْأُونَصَة). وأمس الاثنين، بلغت الأسعار أعلى مستوى لها منذ 20 مايو أيار عندما صعد المعدن إلى مستوى قياسي عند 2449.89 دولار. وصعدت العقود

الأمريكية الآجلة للذهب 0.1 في المئة إلى 2431.80 دو لار.

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرّف)

■ Blackrock's Assets are at a Record Level.. \$10.65 Trillion

Assets managed by BlackRock, the world's largest asset manager, reached a record \$10.65 trillion in the second quarter of 2024, thanks to rising customer asset values and investors injecting money into the company's ETFs.

BlackRock's total revenue jumped 8 percent to \$4.81 billion. Net income rose to \$1.50 billion, or \$9.99 a share, in the three months ended June 30, up from \$1.37 billion, or \$9.06 a share, a year earlier.

BlackRock recorded total net inflows of \$81.57 billion this quarter, slightly more than \$80.16 billion a year earlier.

Source (Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited)

أصول «بلاك روك» عند هستوى قياسى.. 10.65 تريليون دولار lacksquare

بلغت الأصول التي تدير ها «بلاك روك»، وهي أكبر شركة لإدارة الأصول في العالم، مستوى قياسياً بلغ 10.65 تريليون دو لار في الربع الثاني 2024، بفصل ارتفاع قيم أصول العملاء، وضخ المستثمرين أموالاً في صناديق الاستثمار المتداولة للشركة.

وقفز إجمالي إيرادات «بلاك روك» بنسبة 8 في المئة إلى 4.81 مليار دُولاًر. وارتَّفع صَافي الدخل إلى 1.50 مليار دولِارَّ، أو 9.99 دولار للسهم، فيُّ الْأَشْهَرُ الثَّلاثة المَّنتهية فيَ 30 يونيو، صُعوداً من 1.37 مليار دولار، أو 9.06 دولار للسهم، قبل عام.

وسجلت «بلكك روك» إجمالي تدفقات صافية بلغت 81.57 مليار دولار في هذا الربع، وهو ما يزيد قليلاً على 80.16 مليار دولار في العام السابق. المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

